



# Referat SB06

## Skolebestyrelsesmøde (06)

Mandag d. 7. marts 2023

19:00 – 21.00

**Mødested:** Havrehedskolen, afd. Morud, personalerummet

---

### Mødedeltagere:

Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Tina Kannegaard (med-formand), Rikke Molin (forældrerepræsentant), Sussi Debicki Gudmundsson (forældrerepræsentant), Hans-Henrik Grabe (forældrerepræsentant), Stephanie Nør Nielsen (forældrerepræsentant), Mette Fugl (forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Gitte Bremholm (medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder)

### Elevrådsrepræsentanter:

Silas Both (elevrådsformand, 9.b), Maria Møller Pedersen (elevråds-næstformand, 9.c)

### Mødeleder:

**Gæst:** Sekretær Pia Andersen

---

### Møderække 2022-2023:

Mandag d. 5. sept., mandag d. 3. okt., tirsdag d. 1. nov., onsdag d. 11. jan., mandag d. 6. feb., **tirsdag d. 7. marts**, onsdag d. 12. april, torsdag d. 11. maj og mandag d. 12. juni.

**Punkt 33: Godkendelse af referat**

**Kl. 19.00**

---

**Beslutningstema:** Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde

**Sagsfremstilling:** At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde.

**Beslutning:** Referatet blev godkendt og underskrevet

---



---

**Punkt 34: Nyt fra elevrådet**

**Kl. 19.05**

**Beslutningstema:** Orientering fra elevrådsrepræsentanter.

**Sagsfremstilling:** At skolebestyrelsen orienteres om elevrådets arbejde på Havrehedskolen

**Beslutning:** Elevrådsrepræsentanter orienterede om elevrådets arbejde – bl.a. Fastelavn, hvor blandingen af store og små havde været en succes. Skolebestyrelsen fandt, at hverdagsaktiviteter – hvor store og små er sammen giver rigtigt meget mening i den "fællesskabs-tænkning" vi er inde i pt.

Elevrådsrepræsentanter fortalte om Trivselsdagen. Beskrev den som vellykket.

Ledelsen fortalte om problemer med hærværk og ødelæggelser på toiletter. Dette blev drøftet i bestyrelsen. En konsekvens af det, er blandt andet at elever undgår toiletbesøg en hel skoledag.

Det drøftes endvidere, at der er ekstraordinært koldt i flere af udskolingsklasselokalerne. Der er behov for at dette udbedres.

Skal Havrehedskolen have uddannet elever som undervisningsmiljørepræsentanter? Der er enighed om at det kunne være en god ide. Tages op i næste skoleår.

**Bilag:**

---

**Punkt 35: Orientering fra ledelsen**

**Kl. 19.20**

**Beslutningstema:** Orientering fra skoleledelsen.

**Sagsfremstilling:**

Herunder billeder af alle forældrerepræsentanter.

Status på klassesdannelsesprincippet. Status blev drøftet.

Økonomi.

Ansøgning til anlægsbevilling Trafiksikring vedr. fortov til Skovvej blev udarbejdet.

**Beslutning:**

**Bilag:**

---

**Punkt 36: Regnskab 2022**

**Kl. 19.30**

**Beslutningstema:** sekretær Pia Andersen deltager og fremlægger regnskab 2023. Vi er gået ud med et overskud på samlet 355.000 kr.

**Sagsfremstilling:**

**Beslutning:**



Ledelsen og administrationen fremlagde regnskabet for 2022. Skolebestyrelsen drøftede enkelte elementer- bl.a. vikarforbruget – der rammer det budgetlagte rimeligt fint. Det blev aftalt, at regnskabet inkl. overblik over vikarforbruget eftersendes med referatet.

## Bilag:

### Punkt 37: Budgetønsker for 2023

Kl. 19:55

**Beslutningstema:** Vi kender ikke vores økonomi efter 1. august 2023 endnu pga. strukturprocessen. Der er en politisk sag på børne-ungeudvalgsmødet i dag tirsdag d. 7. marts, vi regner derfor med at vi om ca. 14. dage har en økonomisk ramme for 2023, vi forventer derfor at kunne fremlægge budget for 2023 på næste møde d. 12. april. Hvilke ønsker har skolebestyrelsen til dette kalenderårs budget?

## Sagsfremstilling:

**Beslutning:** Skolebestyrelsen drøftede budgettet for dette år. LT orienterede om hvor budgetprocessen står pt.

Vi kender ikke budgettet endnu- B&U-udvalget vedtager på mødet 7.3.23 et midlertidigt budget i forbindelse med strukturændringerne.

Når vi har dette budget- begynder vi at lægge et budget for skolen.

Blandt andet en drøftelse af elev-møbler til Veflinge.

At komme til noget genkendeligt – møbler/kunst – er en opmærksomhed, når Hårslev skal lukkes – de bør have kendte ting med.

Netop fordi vi står foran en trivselsproces ift. skolesammenlægning giver det mening at have en pulje med trivselsmidler.

Vi skal også huske på Veflingebornene- der kommer helt nye klasser, elever, lærere. De kommer også til at indgå i den store forandring. Der er en pointe i, ikke at kalde eleverne "Hårslevbørn", "Morud-børn", "Veflinge-børn" – det bør vi minde os selv om.

Lokalrådet i Veflinge er opmærksom på at der skal etableres et godt samarbejde med Hårslev".

## Bilag:



## Punkt 38: Strukturprocessen

Kl. 20.15

**Beslutningstema:** Louise giver en status på strukturprocessen herunder ledelsens nye opgave med delvis ledelse af Hårslev allerede fra d. 1. april.

### Sagsfremstilling:

**Beslutning:** Louise Theil orienterede kort om den opgave- samt den procesplan vi pt. arbejder med. I den nærmeste fremtid vil rigtigt mange aktiviteter foregå på elev, forældre, medarbejder og leder-niveau.

Med henblik på at reducere antallet af overgange for børnene/eleverne blev det sidste år besluttet at fra indeværende skoleår rummer "Grundskolen" 0.-5. klasse, medens "Overbygningen" rummer 6.-9. klasse. Det får betydning for den kommende sammenlægningsproces mellem afdeling Veflinge og Hårslev skole, da de kommende 6. classes elever fra Veflinge og Hårslev flyttes til afdeling Morud fra næste skoleår. Fordele og ulemper i forhold til dette drøftes. Mette og Stephanie udtrykker bekymring. Det besluttes, at holde fast i beslutningen.

Skoleledelsen møder SHS-ledelsen onsdag d.8.3 – for at uddybe procesplanen

### Bilag:

## Punkt 39: Skolebestyrelsens deltagelse i seminar d. 22. april

Kl. 20.35

**Beslutningstema:** Hvem kan deltage i seminaret d. 22. april – se mail fra Allan d. 26. februar?

### Sagsfremstilling:

### Beslutning:

**Deltagere:** Sussi, Stephanie, Mette, Tina, Pia, Louise og Allan

Pia rækker ud til Bestyrelsesmedlemmer fra Hårslev om deltagelse – disse inviteres fremadrettet med til skolebestyrelsesmøder.

### Bilag:



Punkt 40: Evt.

Kl. 20.50

**Beslutningstema:**

**Sagsfremstilling:**

**Beslutning:**

- Dimission – Pia Skov Hansen (formand) holder afslutningstalen fra Bestyrelsen
- Førskolemøder d.27. og d.30. marts – har I lyst til at være med? Deltagere: Hans-Henrik begge, bestyrelsesmedlemmer melder ind til Louise.
- Hjemmesiden – at lægge principperne lidt længere fremme på hjemmesiden- så tilgængeligheden bliver nemmere.

**Bilag:**

**Punkter til næste møde: Mødeleder?**